
POROTOKÓŁ 
 

Z XXXII sesji Rady Miejskiej w Janikowie odbytej 20 listopada 2009 r. 

W sali konferencyjnej Urzędu miejskiego w Janikowie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Jaszcz o godzinie 1530 otworzył XXXII 

sesję i po powitaniu radnych, przybyłych gości i sołtysów z terenu gminy 

Janikowo, oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych, co wobec  ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

/lista obecności w załączeniu do protokołu/ 

 

Nieobecni radni podczas stwierdzenia quorum to: 

radny Jarosław Stoliński             -usprawiedliwiony 

 

Protokolantem XXXII sesji była podinspektor d/s obsługi Rady Miejskiej w 

Janikowie  Barbara Smolik. 

 

Na posiedzeniu obecni byli: z-ca burmistrza Jacek Duma i skarbnik Gminy i 

Miasta Hanna Kuczyńska. 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz przedstawił projekt porządku obrad i poprosił 

o zgłaszanie uwag lub nowych propozycji. 

Wobec nie zgłoszenie innych propozycji zmian do porządku obrad Rada Miejska 

w Janikowie jednogłośnie przyjęła następujący porządek obrad.: 

1. Otwarcie i przywitanie przybyłych na sesję. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

5. Sprawozdanie Burmistrza  Gminy i miasta z prac w okresie pomiędzy 

sesjami (z realizacji uchwał, informacja o stanie środków finansowych 
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gminy) 

6. Składanie interpelacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy i 

Miasta Janikowo na 2009r. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 

sposobu poboru i zwolnień w tym podatku w 2010 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia ceny 1g. Ŝyta przyjmowanej, jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy i miasta Janikowo 

w 2010r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych i zwolnień w tym podatku w 2010r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę 

nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu dla Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Janikowie. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

organizacyjnej pomocy społecznej pod nazwą „Środowiskowy Dom 

Samopomocy” 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalenia odpłatności za korzystanie z 

usług Środowiskowego Domu Samopomocy w Janikowie.  

15. Odpowiedzi na interpelacje 

16. Wnioski i zapytania 

17. Zakończenie sesji 

 

Punkt 4 

Roman Jaszcz poinformował , Ŝe  protokół z poprzedniej sesji został sporządzony i 

był wyłoŜony do wglądu w biurze rady, kaŜdy z radnych mógł się z nim zapoznać i 

wnieść ewentualnie zastrzeŜenia. Z uwagi na brak poprawek poddał protokół pod 

głosowanie. Rada jednogłośnie-14 głosami przyjęła protokół z XXXI Sesji Rady 
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Miejskiej w Janikowie. 

Punkt 5 

Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie pomiędzy sesjami. Z-ca burmistrza 

Jacek Duma poinformował zebranych, Ŝe w okresie pomiędzy sesjami wydano:  

1. 15 Zarządzeń Burmistrza w sprawie: 
 

1) 2 Zarządzenia w sprawie wykazu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Janikowo przeznaczonej do sprzedaŜy w trybie 
przetargu ustnego nieograniczonego oraz bezprzetargowo na rzecz 
najemcy . 

 
2) Przeprowadzenia spisu z natury na koniec 2009r. we wszystkich 

jednostkach organizacyjnych gminy. 
 
3) 7 zarządzeń w sprawie sporządzenia spisu z natury w jednostkach 

gminy (powołanie poszczególnych komisji spisowych.) 
 
4) Ustalenia odpłatności za zakup opału do lokalnej kotłowni od 

najemców lokali mieszkalnych w budynku komunalnym w 
Kołodziejewie ul. Szkolna 1. 

 
5) Zmian w budŜecie na 2009r. 
 
6) Projektu budŜetu Gminy i Miasta Janikowo Na 2010 rok. 
 
7) Wydatkowania środków finansowych z budŜetów jednostek 

organizacyjnych gminy Janikowo w roku 2009r. 
 
8) Opracowania projektów planów finansowych na 2010 rok przez 

jednostki organizacyjne. 
 
       
Z realizacji uchwał Rady Miejskiej: 
 
1. Obwieszczono o przeznaczeniu do sprzedaŜy działki nr 2/1 w Dębowie . 
 
2. Na 20.11.2009r. wyznaczono termin przetargu w sprawie sprzedaŜy działek nr 
8/5 i 8/3 połoŜonych przy budowanej obwodnicy (brak wpłat wadium) 
 
3. Sprzedano na rzecz dotychczasowych najemców 4 lokale mieszkalne z 
bonifikatą za kwotę 121.293,00 zł. 
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/ załącznik Nr 1 

Następnie Jacek Duma przedstawił stan finansowy gminy 

-  jednostki budŜetowe -      -       235.992,23 zł  

-  rachunek Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska   -        676.448,01 zł 

-  rachunki dochodów własnych     –       48.317,81 zł 

Wykonanie dochodów i wydatków budŜetowych na dzień 19 listopada 2009r.: 

- dochody - 29.415.710,18 zł   

- wydatki - 28.601.288,39 zł 

Na dzień 19 listopada 2009 roku ustalono nadwyŜkę w budŜecie na kwotę  

814.421,79 zł  

ZadłuŜenie na dzień 19 listopada 2009r. wynosi: 

- kredyt na termomodernizację w Banku Zachodnim WBK 1/O Inowrocław - (z 

roku 2002)       - 391.755,00 zł, 

- kredyt na termomodernizację w BZ WBK 1/O Inowrocław ( z roku 2003)  

          -  475.997,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu w PBS Janikowo -2.620.593,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu w BZ WBK  -2.375.500,00 zł 

 

Razem kredyty      -5.863.345,00 zł 

ZadłuŜenie gminy (kredyty i poŜyczki długoterminowe) wg stanu na dzień 

20.11.2009r. stanowi 16,16% kwoty planowanych dochodów.  /zał.nr 2 do 

protokółu/ 

 
Wobec nie zgłoszenia pytań do burmistrza przystąpiono do dalszego punktu obrad. 

 

Punkt 6 
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Składanie interpelacji 

Radny Krzysztof Kotwikowski  złoŜył 2 interpelacje: 

1) ujęcia w budŜecie na 2010 rok zrobienia parkingu w Janikowie przy zbiegu ulic:  

Słonecznej ( bloki przy Gimnazjum), Północnej, Wewnętrznej i MłodzieŜowej. 

Radny dodał, Ŝe jest coraz więcej samochodów, a u zbiegu wymienionych ulic 

coraz trudniej znaleźć miejsce do parkowania.  

 

2) przeprowadzenie remontu chodnika w kierunku cmentarza przy ulicy 

Przemysłowej. Chodnik jest w złym stanie i trudno jest po nim się poruszać, 

zwłaszcza osobom starszym. /zał. nr 3/  

 

Punkt 7 

Proponowane zmiany w budŜecie na 2009 rok przedstawiła Skarbnik Gminy 

Hanna Kuczyńska, która poinformowała, Ŝe wymienione zostały załączniki do 

uchwały zmieniającej budŜet nr 1 i 2 i dołoŜony został załącznik dot. Funduszu 

Ochrony Środowiska. 

Zmiany w budŜecie na 2009 rok obejmują korektę dochodów i wydatków, w 

wyniku, której saldo zmian w planie dochodów i wydatków stanowi kwotę 

4 000,00 zł, po stronie zmniejszeń. 

DOCHODY BUDśETOWE: 
 

W dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych 
jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich 
poborem – o kwotę 9 000,00 zł zmniejsza się wpływy za wydane zezwolenia na 
sprzedaŜ alkoholu. 
 
W dziale 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się plan dochodów z tytułu 
wnoszonych opłat za wyŜywienie dzieci w przedszkolu o kwotę 5 000,00 zł. 
 
WYDATKI  BUD śETOWE: 

 
W dziale 710 – Działalność usługowa – zwiększa się plan wydatków o kwotę 
35 000,00 zł na zakup usług związanych z szacowaniem nieruchomości i 
opracowywaniem dokumentacji geodezyjnej. 
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W dziale 720 – Informatyka – dokonuje się zmniejszenia planu wydatków 
związanych z opłatami abonamentu za dostęp do sieci Internet o kwotę 19 516,00 
zł. 
 
W dziale 750 – Administracja publiczna – zwiększa się plan wydatków 
przeznaczonych na zakup usług związanych z promocją  gminy o kwotę 3 000,00 
zł 
 
W dziale 751 – Urzędy naczelnych organów władzy …. – w wydatkach 
przeznaczonych na aktualizację stałego rejestru wyborców dokonuje się 
przeniesień pomiędzy paragrafami łącznej kwoty 0,66 zł. 

 
W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa – dokonuje 
się przeniesienia pomiędzy paragrafami kwoty 1 650,00 zł na wynagrodzenia 
bezosobowe i delegacje słuŜbowe. 
 
W dziale 801 – Oświata i wychowanie – dokonuje się korekty planu na podstawie 
wniosków złoŜonych przez dyrektorów gminnych placówek oświatowych oraz 
przenosi się między paragrafami kwotę 13 000,00 zł przeznaczoną na pomoc 
finansową dla Zespołu Placówek Specjalnych w Szerzawach. 

 
W dziale 851 – Ochrona zdrowia – wydatki na zwalczanie narkomanii i 
przeciwdziałanie alkoholizmowi w wyniku korekty ulegają zmniejszeniu o łączną 
kwotę 9 000,00 zł. W zakresie tych wydatków dokonuje się takŜe przeniesień 
pomiędzy paragrafami. Ponadto zwiększa się plan dotacji celowej przekazanej do 
samorządu województwa przeznaczonej na realizację Regionalnych Programów 
Zdrowotnych o kwotę 5 860,00 zł oraz zmniejsza się o kwotę 14 229,00 zł dotację 
celową na dofinansowanie programu szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka 
ludzkiego.  

 
W dziale 852 – Pomoc społeczna – dokonuje się przeniesień pomiędzy 
paragrafami wydatków w zakresie zadań zleconych w rozdziałach 85203 i 85212 
na łączną kwotę 2 129,00 zł oraz zmniejsza się planowane wydatki na wypłatę 
dodatków mieszkaniowych o kwotę 1 500,00 zł.  

 
Na wniosek Kierownika MGOPS dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami 
wydatków przeznaczonych na funkcjonowanie ośrodka i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze. 

 
W dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – przeniesienia 
wydatków pomiędzy paragrafami w łącznej kwocie 172,04 zł dotyczą realizacji 
Projektu „Poznaj Siebie – inwestuj w Siebie”, współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego. 
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W dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza – zmniejsza się plan wydatków 
o łączną kwotę 1 415,00 zł przeznaczonych na wypłaty dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego, zakup materiałów oraz zakup usług zdrowotnych. 
Ponadto w wyniku wprowadzonej korekty zwiększa się o kwotę 7 600,00 PLN 
planowane wydatki  na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń dla 
nauczycieli świetlic szkolnych. 

 
W planie Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków o kwotę 15 000,00 zł, co 
związane jest z wprowadzeniem nowego zadania pn. „Wykonanie planu 
batymetrycznego Jeziora Pakoskiego Północnego” . Wykonane plany zostaną 
wykorzystane do celów naukowych oraz praktycznych, m.in. dla WOPR, 
wędkarzy, turystów, a takŜe w nawigacji.  

 
PoniewaŜ nie zgłoszono uwag, przewodniczący rady odczytał projekt uchwały, 

następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została przyjęta 14 głosami za. 

/Zał. Nr.4 do protokółu/ 

 

Punkt 8 

Podjecie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 

sposobu poboru i zwolnień w tym podatku w 2010 roku. 

Z-ca burmistrza Jacek Duma powiedział, Ŝe propozycje stawek były szczegółowo 

omawiane na posiedzeniach komisji Rady, propozycje stawek podatku od 

nieruchomości zostały ustalone i poprosił o przyjęcie uchwały . 

Wobec nie zgłoszenia uwag, co do przedstawionego projektu uchwały 

przystąpiono do zgłoszenia. Uchwała została przyjęta przy 13 głosach za 

przyjęciem uchwały, przeciw 0 i 1 wstrzymującym się od głosowania na 14 

obecnych radnych. /zał.nr.5 do protokółu/ 

 

Punkt 9 

Podjecie uchwały w sprawie określenia ceny 1 g Ŝyta przyjmowanego, jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy i Miasta Janikowo na 

2010 rok. 
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Z-ca burmistrza Jacek Duma poprosił o rozwaŜenie moŜliwości wprowadzenia 

stawki podatku rolnego, innej niŜ ustalono na komisjach rady – 24,00 złote. 

Podatek rolny obowiązujący w 2009 roku to kwota 34,00 złote. 

W gminie Janikowo jest 9.293 ha gospodarstw. Część jest rolna – przelicznik 2,5q, 

część w mieście, jako R przelicznik 5q. 

Od 2009r. wpływ z podatku rolnego bez umorzeń wynosił 838.770 zł, przy 

proponowanej stawce 22,00 złote w 2010 roku wpływy będą kształtowały się w 

kwocie 575.156,79 zł. Jest to róŜnica bardzo duŜa, bo aŜ 263.613,21 złote. 

Sytuacja finansowa jest dość trudna.  

Propozycja jest, aby podatek rolny ustalić w kwocie 28,00 złotych za 1q Ŝyta. Z-ca 

burmistrza dodał, Ŝe sytuacja w rolnictwie jest bardzo trudna, ale ten wysiłek 

pozwoli nam na zgromadzenie więcej środków finansowych na realizację 

zaplanowanych zadań. 

Jacek Duma przytoczył stawki podatku w okolicznych gminach: 

Mogilno 33,00 zł 

Pakość   34,00 zł - projekt 

Orchowo 32,00 zł 

Gmina Inowrocław 26,00 zł – projekt 

 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz poinformował, Ŝe Komisja Rolna 

proponowała na komisjach Rady 22,00 złote, dzisiaj padła propozycja podniesienia 

do 28 złotych, naleŜy dojść do porozumienia i ustalić propozycję stawki podatku 

rolnego na 2010 rok.  

 

Radny Krzysztof DzieŜa powiedział, Ŝe o rolnika nikt się nie martwi, Ŝyto w 

zeszłym roku poszło w górę bardzo wysoko. Podatek teŜ był wyŜszy. Teraz cena 

zboŜa znacznie spadła i wysokość podatku teŜ powinna być niŜsza. 

 

Radna Halina Bielińska powiedziała, ze wszyscy wiedzą, Ŝe  sytuacja rolników jest 
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trudna. Widzimy interes miasta i wsi. Ceny produktów rolnych znacznie spadły. 

Na Komisjach Rady wszyscy byli zgodni, co do wysokości stawki podatku rolnego 

24,00 złote. Radna zapytała, czy ściągnięcie potrzebnych gminie środków kosztem 

rolnika jest rozsądne. Komisja rolna podtrzymuje ustaloną propozycję, trudno 

pewnych inwestycji nie będzie się realizowało.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Halina Krzeszewska dodała, Ŝe ma niewiele wspólnego 

z rolnictwem, ale jak kaŜda osoba pracująca musi odprowadzać podatki. 

 

Radny Krzysztof DzieŜa zapytał, jaka była kwota dochodu z podatku od gruntów z 

symbole R? Jaki to % w dochodach z podatku rolnego? 

Jeśli ustalimy podatek na 28,00zł, to trudno jest powiedzieć czy to połoŜy rolnika, 

czy nie, to zaleŜy od kondycji finansowej rolnika. 

 

Radny Robert Padoł dodał, ze sprawa stawki podatku rolnego była długo 

dyskutowana na komisjach Rady, dodał, ze kaŜdy chce, aby na wsi inwestować, 

ale, z czego, skoro pomniejszamy dochody. Tak naprawdę niewielu ludzi Ŝyje z 

samego rolnictwa. JeŜeli ktoś Ŝyje z samego rolnictwa zawsze w uzasadnionych 

przypadkach moŜna umorzyć podatek. Sołtysi w tej kwestii byli by bardziej 

kompetentni do wypowiedzi w tym temacie. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi Wierzejewic P. Jolancie Sap, która 

powiedziała, Ŝe niezrozumiałe jest, dlaczego podatki są tak wysokie. Rolnicy 

cięŜko pracują. Radna Halina powiedział juŜ wszystko w imieniu rolników. Ona, 

jako rolnik moŜe dodać, Ŝe np. cena mleka za 1 litr spadła z 1,30 do 0,60 zł. DuŜo 

inwestuje się w miasto, gdzie Ŝyje się łatwiej, ale czym dalej od miasta to juŜ 

niestety jest gorzej. Małe gospodarstwa nie mają prawa bytu. Zawsze coś jest 

kosztem czegoś. 
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Radna Halina Bielińska dodała, Ŝe płacony podatek przez rolnika to jest jeden z 

wielu wydatków, jakie ponoszą rolnicy. Proponuje 25,00 zł, jako stawkę podatku 

rolnego. 

 

Sołtys Ludziska P.DomŜalski powiedział, Ŝe naleŜy wypośrodkować tą kwotę i 

dojść do porozumienia. Ogólnie rolnikowi jest cięŜko. 

 

Radny Grzegorz Czerwiński powiedział, Ŝe rolnicy znają się w tej kwestii 

najbardziej. Ceny produktów rolnych spadły. Rolnicy tych pieniędzy nie mają. 

Produkują i nie mogą swoich produktów sprzedać. Jeśli chce się inwestować to 

trzeba mieć, z czego. Radny zaproponował, aby wypośrodkować kwotę podatku 

rolnego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha powiedział, Ŝe stoi na swoim 

stanowisku przy kwocie 22,00 zł za 1q Ŝyta. Trzeba gospodarować z tego, z czego 

się ma. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby przegłosować propozycję stawki 

26,00zł. 

Za tą propozycją głosowało 12 radnych na 14 obecnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. Za przyjęciem 

uchwały głosowało 12 radnych,  0 przeciw,  2 się wstrzymało od głosowania. 

Uchwała została przyjęta.  /zał.nr 6/ 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych i zwolnień w tym podatku w 2010 roku. 

Głos zabrał z-ca burmistrza Jacek Duma , który wyjaśnił , Ŝe  ustalono, iŜ podatki 
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od środków transportowych wzrastają do podatków z roku 2009 w granicach 3,5%, 

jednak nie są ustalone w maksymalnej wysokości. 

radny Krzysztof DzieŜa zaproponował, aby stawki podatku od środków 

transportowych pozostawić na poziomie roku 2009. 

Jacek Duma poprosił o ustalenie podatku w proponowanej wysokości 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Wobec nie zgłoszenia więcej uwag i 

propozycji przystąpiono do głosowania. Uchwała została przyjęta 13 głosami za, 0 

przeciw i 1 wstrzymującym się od głosowania. /zał. nr 7 do protokółu/ 

 

Punkt 11 

WyraŜenie zgody na oddanie w dzierŜawę nieruchomości. Z-ca burmistrza 

wyjaśnił, Ŝe jest to kontynuacja dzierŜawy. Jeśli po upływie 3 lat strony zawierają 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość; do czasu 

określenia zasad wójt moŜe dokonywać tych czynności wyłącznie za zgodą rady 

gminy. 

Nieruchomości, o których mowa w uchwale były juŜ przedmiotem najmu przez ten 

sam podmiot, który zwrócił się o ponowne ich wydzierŜawienie. 

- w Wierzejewicach działka rolna,  

- w Broniewicach – pomieszczenie na warsztat ślusarski, 

- w Kołodziejewie na prowadzenie usług medycznych, 

- w Janikowie ul. Główna pod kioskiem, 

- w Janikowie ul. Klonowa pomieszczenia w przychodni, na prowadzenie usług 

medycznych 

Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha odczytała projekt uchwały , 

następnie przystąpiono do głosowania . Uchwała została przyjęta 14 głosami, za, 

czyli jednogłośnie./ zał.Nr 8/ 
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Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu dla Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Janikowie.  

Kierownik MGOPS Izabela Matuszak wyjaśniła, Ŝe zmiana Statutu Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy społeczne w Janikowie wynika z konieczności jego 

dostosowania do obowiązujących przepisów prawa, w związku z realizacja zadań 

wynikających m.in. z ustawy z dnia 21 czerwca 2001 o dodatkach 

mieszkaniowych, ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty. 

Dokonanie zmian związane jest równieŜ z koniecznością ujednolicenia oraz 

uporządkowania prawnego zapisów Statutu, szczególnie w części dotyczącej 

Środowiskowego Domu Samopomocy, który znajduje się w strukturach 

organizacyjnych MGOPS. Celem zmian w statucie jest odzwierciedlenia 

faktycznie wykonywanych zadań przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Janikowie. 

Wobec nie zgłoszenia uwag, co do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczącego Rady Roman Jaszcz odczytał projekt uchwały, następnie 

przystąpiono do głosowania . Uchwała została przyjęta 14 głosami, za, czyli 

jednogłośnie./ zał.Nr 9/ 

  

Punkt 13 

Zmian uchwały dotyczącej utworzenia jednostki organizacyjnej pomocy 

społecznej pod nazwą Środowiskowy Dom Samopomocy. 

W punkcie tym P.I. Matuszak wyjaśniła, Ŝe dokonanie zmian związane jest z 

koniecznością ujednolicenia oraz uporządkowania prawnego sytuacji 

Środowiskowego Domu Samopomocy. ŚDS jest jednostką istniejąca w strukturach 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janikowie, w związku, z czym 

zasadnym było uwzględnienie jej w Statucie MGOPS, co zostało uczynione. 

Funkcjonowanie oddzielnego Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy nie 

ma uzasadnienia prawnego.  
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 Wobec nie zgłoszenia uwag, co do przedstawionego projektu uchwały 

Wiceprzewodnicząca Rady Halina Krzeszewska odczytała projekt uchwały, 

następnie przystąpiono do głosowania . Uchwała została przyjęta 14 głosami, za, 

czyli jednogłośnie./ zał.Nr 10/ 

 

Punkt 14  

Ustalenie zasad odpłatności za korzystanie z usług środowiskowego Domu 

samopomocy w Janikowie. 

Kierownik MGOPS Izabela Matuszak wyjaśniła, Ŝe zmiana uchwały związana jest 

z koniecznością ustalenia odpłatności za korzystanie z posiłków w 

Środowiskowym Domu Samopomocy przez osoby inne niŜ uczestnicy Domu. 

Ponadto naleŜało zmienić tabele odpłatności, które niejasno precyzowały 

odpłatność za posiłki dla uczestników ŚDS. 

Wobec nie zgłoszenia pytań i uwag, co do przedstawionego projektu uchwały 

Wiceprzewodnicząca Rady Halina Krzeszewska odczytała projekt uchwały, 

następnie przystąpiono do głosowania . Uchwała została przyjęta 14 głosami, za, 

czyli jednogłośnie./ zał.Nr 11/ 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha powiedział, Ŝe ostatnio w gazecie 

Pomorskiej ukazał się artykuł o mieszkańcu Gminy Janikowo Panu Małyszku. W 

związku z tym poprosił  Panią Kierownik MGOPS o wyjaśnienie tej sprawy. 

P.Matuszak powiedziała, Ŝe pan Małyszek ma bardzo trudną sytuację 

mieszkaniową. Wymaga całodobowej opieki. Jest osobą samotną, ma 57 lat. 

Obecnie zgadza się na pobyt w Domu Pomocy Społecznej. Pan Małyszek nie 

wyraŜał zgody na pomoc. W związku z tym, Ŝe nie posiada zaburzeń 

psychicznych, trudno jest go umieścić w 2 tygodnie w Domu Pomocy Społecznej. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który powiedział, Ŝe osobiście był u Pana 

Małyszka, ale nie było go na miejscu. 
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Radna Halina Bielińska wyraziła swoje uznanie za dobór opiekunek społecznych. 

Są to osoby z powołania i rzetelne. Natomiast operatywność Pani Kierownik 

MGOPS jest znacząca. 

 

Punkt 15 

Odpowiedzi na interpelacje. 

Z-ca burmistrza Jacek Duma odpowiadając na interpelację radnego 

K.Kotwikowskiego powiedział, Ŝe zrobienie parkingu w rejonie ulic Północna, 

Wewnętrzna i MłodzieŜowa jest ujęte w planach. Są prowadzone rozmowy z 

zarządem Ogródków Działkowych w Bydgoszczy dotyczące przekazania działki 

koło Środowiskowego Domu Samopomocy. 

J.Duma dodał, Ŝe jest propozycja postawienia Domu dziecka w Janikowie na 

zapleczu Środowiskowego Domu. W związku z tym będą miejsca pracy. Dzieci 

korzystałyby z juŜ istniejącej stołówki Środowiskowego Domu Samopomocy. 

Natomiast, jeśli chodzi o remont chodnika w kierunku cmentarza, to spróbujemy 

naprawić go na wiosnę.  

 

Punkt 16 i 17 

Kolejno głos zabrali: 

1. radny Zdzisław Łagiewka, powtórzył pytanie zadane burmistrzowi na 

komisjach Rady dotyczące moŜliwości postawienia pojemników na 

recykling przy ulicy Przybyszewskiego. 

Jacek Duma zaapelował, aby mieszkańcy wystawiali worki z recyklingiem, 

które będą obierane przez PGKiM w Janikowie. 

 

2. Radny Grzegorz Czerwiński złoŜył wniosek o zrobienie oświetlenia na ulicy 

Wiejskiej w Janikowie. Ostatnio korzystał z tej ulicy i jest tam bardzo 

ciemno. Wjechał samochodem w studzienkę telekomunikacyjna. Prosi o jak 

najszybsze załatwienie tej sprawy.  
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Z-ca burmistrza wyjaśnił, Ŝe studzienki telekomunikacyjne będą 

sukcesywnie wymieniane. Zrobienie oświetlenia będzie moŜliwe do 

wprowadzenia do budŜetu, ale nie moŜe określić czasu, kiedy będzie to 

zrobione. 

 

3. radny Robert Padoł powiedział, ze oświetlenie na ulicach miało być 

robione sukcesywnie kolejno wg długości czekania. W Kołodziejewie na ul. 

Ogrodowej dłuŜej mieszkańcy czekają na oświetlenie. Powinno to być 

zrobione wszędzie. Na razie nie doczekamy się kompleksowego oświetlenia. 

 

Z-ca burmistrza Jacek Duma powiedział, Ŝe jest propozycja całkowitego 

odcięcia się od korzystania z energetyki. 

 

4. Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha powiedział, Ŝe burmistrz 

mówił, iŜ w mieście jesteśmy przygotowani do kompleksowej wymiany 

oświetlenia, czy podobnie jest z terenem wiejskim. 

Jacek Duma powiedział, Ŝe nie. 

 

5. radny Krzysztof Kotwikowski ponownie zadał pytanie, kiedy zostaną 

postawione pojemniki na recykling, które zostały zabrane z ulicy Północnej? 

Radny powiedział, Ŝe ogólnie jest problem z parkowaniem samochodów. 

Z-ca burmistrza odpowiedział, Ŝe nie będą tworzone parkingi koło bloków, 

tam gdzie bawią się dzieci, poniewaŜ moŜe to stwarzać dla nich zagroŜenie. 

 

6. Głosu udzielono Komendantowi K.Konopackiemu, który powiedział, Ŝe 

Policja jest wyrozumiała dla osób parkujących w rejonie ulicy Północna, 

Wewnętrzna, MłodzieŜowa, poniewaŜ zdają sobie sprawę, Ŝe trudno jest w 

tych okolicach o miejsca parkingowe.  

Komendant zwrócił uwagę na strzelających petardami. Powiedział, Ŝe 
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Policja zajęła się tą sprawą. SprzedaŜ nie jest koncesjonowana. Komendant 

dodał, Ŝe w takiej sytuacji mamy do czynienia z bezmyślnymi rodzicami, 

którzy kupują dzieciom petardy.  

 

7. Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi Ludziska 

P.M.DomŜalskiemu, który powiedział, Ŝe trudno jest do niego trafić, gdy 

jest ciemno, od lat mieszka w tym miejscu i nie ma jeszcze oświetlenia. 

 

8. Do wypowiedzi sołtysa ustosunkował się radny Grzegorz Czerwiński, 

który powiedział, Ŝe nie mówi, iŜ innym się nie naleŜy oświetlenie, 

oświetlenie naleŜy zrobić wszędzie. 

 

9. Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha dodał, Ŝe burmistrz 

wizytował te drogi i powiedział, Ŝe będzie robione oświetlenie w Ludzisku. 

 

10.  radny Jerzy Borzymowski poprosił o przygotowanie informacji, jakie będą 

skutki finansowe dla budŜetu gminy, w wyniku uchwalenia mniejszych 

stawek podatkowych niŜ wytyczne Ministra Finansów.   

 

11. Sołtys Wierzejewic Jolanta Sap poprosiła o ponowne postawienie znaku 

ograniczającego prędkość przy wjeździe do Wierzejewic. 

Jacek Duma odpowiedział, Ŝe wystąpimy o to do Zarządu Dróg. 

  

12.  radny Hubert Fabiszewski zwrócił uwagę na wygląd strony internetowej 

miasta. Dodał, Ŝe jest ona zrobiona mało profesjonalnie. Inne gminy mają 

bardzo ładne strony internetowe.  

Odpowiedzi udzielił z-ca burmistrza, wyjaśniając, Ŝe aktualnie jest robiona 

nowa strona internetowa miasta, dlatego obecna strona nie jest juŜ 

modernizowana. 
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13. Przewodniczący Rady Roman Jaszcz udzielił głosu Komendantowi 

Karolowi Konopackiemu, który zwrócił się z prośbą o zrobienie progu 

zwalniającego na ulicy Sportowej, w kierunku ulicy Prusa, poniewaŜ 

samochody jeŜdŜą tam bardzo szybko, a próg ograniczyłby szybkość jazdy. 

J.Duma powiedział, Ŝe zostanie rozwaŜona moŜliwość zrobienia tam progu 

zwalniającego. 

 

14. radny Krzysztof Wili ński zwrócił uwagę na to, Ŝe na ulicy Kasprowicza  

teŜ było obiecane zamontowanie  progów zwalniających. 

 

15.  sołtys Dobieszewic Gabriela Danielewicz podziękowała Komisji Rolnej za 

walkę w interesie rolników w sprawie wysokości podatku rolnego. Poprosiła 

o zakup duŜych namiotów, bo tylko Wierzejewice i Dobieszewice mają 

małe stare namioty. 

Z-ca burmistrza powiedział, Ŝe namioty będą sukcesywnie kupowane. 

 

16. radny Robert Padoł powiedział, Ŝe jeŜeli jest cięŜko to trzeba oglądać kaŜdą 

wydaną złotówkę, jeŜeli jest kryzys to wszyscy muszą oszczędzać. 

 

17. Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha zapytał, czy będzie 

postawiona wiata przystankowa na wyremontowanej drodze Janikowo – 

Tupadły w Ludzisku. 

Jacek Duma odpowiedział, Ŝe sami będziemy musieli tą wiatę przystankową 

postawić. 

 

18. radny Grzegorz Czerwiński, korzystając z okazji, jak co roku poprosił 

radnych o wsparcie na koniec roku dla Stowarzyszenia Dar Serca. 
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19.  sołtys Ludziska P.DomŜalski powiedział, Ŝe z jednej strony w Ludzisku jest 

zatoczka przystankowa, a z drugiej strony nie ma. 

Z-ca burmistrza wyjaśnił, Ŝe przy realizacji remontu drogi nie przesłano 

projektu jej remontu. Wnioskowaliśmy o to do Starostwa Powiatowego, ale 

takiego projektu nie przesłano do Urzędu. 

 

Jacek Duma poprosił radnych i sołtysów o pozostanie po sesji. 

 

Więcej pytań i wniosków nie zgłoszono. 

 

 Wobec zrealizowania  porządku obrad, Przewodniczący Rady słowami „ 

zamykam obrady” o godzinie 1730 zakończył XXXII , Sesję Rady Miejskiej w 

Janikowie. 

 

 

 

Protokółowała                                                                  Przewodniczący 

                                                                                  Rady Miejskiej w  Janikowie 

Barbara  Smolik  

                                                                                                          Roman Jaszcz 


